
Protokół Nr XXXVIII/2017

z sesji nadzwyczajnej Rady Gminy Kętrzyn z dnia 28 sierpnia 2017 roku

Obrady rozpoczęto o  godz. 16.00

                                       Zakończono o godz. 17.25   

                                         Podjęto 6 uchwał

Stan radnych 14.

Obecnych na sesji  14 radnych według załączonej listy obecności  (  zał.  1).   Nieobecna Radna Pani
Beata Bohdanowicz.

Oprócz radnych w sesji udział wzięli :

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski

Sekretarz Gminy Pani Wioletta Dobrzańska

Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz

Kierownik Referatu RGG Pan Marek Lemieszek

Kierownik GOPS w Kętrzynie Pan Robert Trusewicz

Prezes GPK Sp. z o.o. w Karolewie Pan Andrzej Szczurko

Inspektor ds. zatrudnienia  Pani Joanna Posoch

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sienkiewicz powitał zgromadzonych i poinformował, iż sesja
została zwołana na wniosek Wójta, po czym przedstawił porządek obrad: 

1/ Stwierdzenie prawomocności obrad

2/ Wybór sekretarza obrad

3/ Podjęcie uchwał:

– w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kętrzyn na lata 2017-2027,

–  w sprawie zmian w budżecie gminy Kętrzyn na 2017 rok,

– w  sprawie  podwyższenia  kapitału  zakładowego  Gminnego  Przedsiębiorstwa  Komunalnego

Spółka z o. o. w Karolewie,
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– w sprawie zmiany uchwały Nr XXXVII/217/2017 Rady Gminy Kętrzyn z dnia 13 lipca 2017 roku

w  sprawie udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Kętrzyńskiemu  na  realizację  zadania

inwestycyjnego  pt.  „Przebudowa  drogi  powiatowej  nr  1709N  Linkowo-Siemki  oraz  drogi

powiatowej nr 1582N Tołkiny-Filipówka (droga woj. nr 594) na odcinku Linkowo-Starynia”,

– w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/118/2012 Rady Gminy Kętrzyn z dnia 14 listopada 2012

roku  w  sprawie  przyjęcia  „Regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kętrzyn”,

–  w sprawie zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii dróg gminnych.

4/ Sprawy różne.

Ad. pkt. 1

Przewodniczący Rady Gminy Kętrzyn Pan Andrzej Sienkiewicz stwierdził, iż na 15 radnych obecnych 
jest 14 radnych , w związku z czym sesja jest prawomocna.

Ad. pkt. 2

Sekretarzem obrad był Pan Andrzej Sienkiewicz.

Ad. pkt  3 Podjęcie uchwał

Projekt uchwały w   sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kętrzyn na lata 2017-
2027

Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz poinformowała zgromadzonych, iż zmiana Wieloletniej Prognozy
Finansowej  podyktowana  jest  zmianami  w  załączniku  dotyczącym  przedsięwzięć.  Dotyczy  ona
przedsięwzięcia zagospodarowanie terenów przybrzeżnych jeziora Mój. W stosunku do poprzednio
podjętej uchwały zmienia się zakres kwot, tj. w 2017 roku zmienia się zakres finansowy do kwoty 14
760 zł i pozostałość, czyli 1 562 977,01 zł do realizacji w roku 2018. Zmienia się także zakres lat w ten
sposób, że realizacja tego przedsięwzięcia następuje w latach 2017-2018. Druga rzecz zmieniona w
przedsięwzięciach  WPF  jest  to  zakres  poręczeń  dla  spółki  GPK  na  zakup  pojemników do zbiórki
odpadów. Pożyczka na ten cel będzie brana w WFOŚ. Globalnie kwota się nie zmienia, ale zmienia się
zakres w latach, tj. realizacja do roku 2021.

Radny Pan Mirosław Tomasik zapytał czy inwestycja nad jeziorem Mój była w Wieloletniej Prognozie
Finansowej zaplanowana w tej samej kwocie.

Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła, iż pierwotnie była zaplanowana kwota 1 583 370 zł: w
roku 2017 było 6000 zł, w roku 2018 - 525 790 zł, w roku 2019 - 525 790 zł a w roku 2020 - 525 790 zł.
Zostało to doprowadzone do takiego zakresu na jaki został złożony wniosek do Marszałka.

Radny Pan Mirosław Tomasik zapytał czy tylko złożono wniosek czy może jest już podpisana umowa.

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski odpowiedział,  iż  jest podpisana umowa z Marszałkiem
Województwa Warmińsko-Mazurskiego  w ramach  Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia
Mazury na lata 2014-2020.

Radny Pan Mirosław Tomasik zapytał jak będzie z Vatem przy tej inwestycji.
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Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła,  że jeśli byłaby tam sprzedaż, czyli np. bilety na wejście
na plażę to Vat byłby do odzyskania. Działalność nie będzie biletowana, także nie będzie zwrotu Vatu.

Radny Pan Mirosław Tomasik zapytał czy podana kwota na tę inwestycję jest to kwota brutto czy
netto.

Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła, że w budżetach oraz wieloletniej prognozie finansowej
podaje się kwotę brutto.

Radny Pan Mirosław Tomasik zapytał jakie będzie dofinansowanie.

Skarbnik Gminy Pani  Krystyna Kalisz  odpowiedziała,  że  w tej  chwili  nie pamięta dokładnej kwoty
dofinansowania.

Radny Pan Mirosław Tomasik  zauważył,  że wniosek został  złożony we wrześniu 2016 roku,  a nie
wiemy ani kto będzie operatorem ani czy będą usługi biletowane.

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski podkreślił, że Pani Skarbnik jasno i wyraźnie powiedziała,
że nie będzie biletów.

Radny Pan Mirosław Tomasik powiedział, iż chciałby poznać kwotę dofinansowania.

Wójt  Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski  zawnioskował o 5 minut przerwy, celem przyniesienia
przez Panią Skarbnik danych  odnośnie dofinansowania.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sienkiewicz zarządził 5 minut przerwy w obradach.

Obrady wznowiono  o godzinie 16.15.

Po wznowieniu obrad Skarbnik Gminy Pani  Krystyna Kalisz wyjaśniła  Radnemu Panu Mirosławowi
Tomasikowi, iż całkowita wartość inwestycji zagospodarowanie terenów przybrzeżnych nad jeziorem
Mój wynosi 1 577 747,01  z tego wydatki kwalifikowane projektu 1 460 554,11 zł, dofinansowanie z
wydatków kwalifikowanych 1 181 588,27 zł, co stanowi 80,9% wydatków kwalifikowanych.

Radny  Pan  Mirosław  Tomasik  powiedział,  iż  chce  otrzymać  kserokopię  tej  umowy.  Jednocześnie
chciałby się dowiedzieć kto będzie operatorem.

Wójt  Gminy  Kętrzyn  Pan  Paweł  Bobrowski  powiedział,  że  mówił  już,  że  działalność  nie  będzie
biletowana.

Radny Pan Mirosław Tomasik  wyjaśnił,  że  przecież  ktoś będzie tam dbał  o porządek i  zatrudniał
ratownika.

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski odpowiedział, że nie było mowy o zatrudnianiu ratownika.

Radny  Pan  Mirosław  Tomasik  powiedział,  że  do  wniosku  zostało  sporządzone  PFU  i  studium
wykonalności. Czy tam nie było mowy o ratowniku?

Wójt  Gminy  Kętrzyn  Pan  Paweł  Bobrowski  powiedział,  że  została  opracowana  dokumentacja
zagospodarowania terenów przybrzeżnych jeziora Mój. Rada podjęła uchwałę w grudniu ubiegłego
roku. Celowo obniżono kwotę dofinansowania, co przełożyło się na większą ilość punktów.

Radny Pan Mirosław Tomasik zapytał czy Pan Wójt  nie przewiduje żadnych kosztów w związku z
utrzymaniem tego obiektu.
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Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski odpowiedział, że jakieś koszty zapewne się pojawią, jak
przy wszystkim.

Wójt  Gminy  Kętrzyn  Pan  Paweł  Bobrowski  powiedział,  iż  uchwała  została  podjęta  już  dawno.
Otrzymaliśmy  spore  dofinansowanie.  Nasi  mieszkańcy  nie  mają  gdzie  pojechać  na  plażę,  a  teraz
będzie  to  umożliwione.  Przy  wszystkich  inwestycjach  pojawiają  się  jakieś  koszty,  ale  to
przedsięwzięcie jest potrzebne mieszkańcom gminy, także wyborcom Pana Tomasika.

Radny Pan Mirosław Tomasik poprosił, żeby Pan Wójt nie wypowiadał się w imieniu jego wyborców.

Wójt  Gminy  Kętrzyn  Pan  Paweł  Bobrowski  odpowiedział,  że  może  wypowiadać  się  w  imieniu
wszystkich wyborców, ponieważ został wybrany w wyborach powszechnych i jego wyborcy są także
w  okręgu  Pana  Tomasika.  Zdaniem  Wójta  ta  inwestycja  jest  potrzebna  wszystkim  mieszkańcom
gminy, a nawet mieszkańcom całego powiatu.

Radny  Pan  Mirosław  Tomasik  powiedział,  że  mieszkańcy  Marszewa,  Gałwun,  Olchowa,  Katkajm,
Kaskajm są przeciwni tej inwestycji i w związku z tym Radny zamierza głosować przeciwko. Radny
wyjaśnił, że gmina ma charakter rolniczy, a rolnicy nie mają czasu jeździć na plażę. Za to dużo bardziej
istotny jest dla nich stan dróg, które za tą kwotę 1,5 mln zł można wyremontować. Radny powiedział,
że musi prosić o wywrotkę kruszywa na drogi, którymi nie da się już przejechać, a tu planuje się
zrobić igrzyska za 1,5 mln zł. Radny dodał, iż realizując postulaty swoje i swoich wyborców zamierza
głosować przeciw.

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski powiedział, iż całkowicie nie rozumie wypowiedzi Radnego
Tomasika, ponieważ na jego terenie zadziało się w ostatnim czasie chyba najwięcej: droga Gnatowo
koszt 2 300 000 zł, droga Jeżewo etap I 170 000 zł, etap II – drugie tyle i Jeżewo z Funduszu Ochrony
Gruntów Rolnych kwota 200 000 zł, także około 3 mln zł poszło w ostatnim czasie na drogi na terenie
Pana Tomasika.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Andrzej  Sienkiewicz  powiedział,  że  nasza  gmina  leży  w  Krainie
Wielkich Jezior Mazurskich. Jest gminą rolniczą, ale jest też gminą mazurską i po części turystyczną.
Na naszych terenach praktycznie nie ma miejsc gdzie można spędzić wolny czas i wypocząć. Mamy
jeziora, do których mamy niewielki dostęp i plaża nad jeziorem Mój jest jedynym takim miejscem na
terenie gminy i nie tylko, dlatego zdaniem Przewodniczącego ta inwestycja jest bardzo potrzebna.

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski powiedział, że w niedługim czasie zamierza proponować
także rozpoczęcie prac projektowych nad utworzeniem kamperowiska dla  turystów nad jeziorem
Mój. W ocenie Wójta jest to ważne, ponieważ w okresie letnim codziennie po kilka kamperów nocuje
na parkingu pod kościołem w Karolewie.

Radny  Pan  Eugeniusz  Szczurko  powiedział,  iż  nasza  gmina  ma  charakter  rolniczy,  ale  większość
mieszkańców nie jest rolnikami i też ma potrzebę wypocząć, także plaża jest potrzebna.

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski wyjaśnił, iż chciał, aby od początku powstało nad jeziorem
Mój  kamperowisko,  ale  musiał  od  tego  odstąpić,  ponieważ  wymagałoby  to  sporządzenia  oceny
oddziaływania na środowisko.  Projekt plaży jest do wglądu, można zajść i zobaczyć. Wójt podkreślił,
iż na realizację tego przedsięwzięcia jest 80% dofinansowania i jesteśmy jedną z nielicznych gmin,
które mogą z tego skorzystać.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sienkiewicz odczytał projekt uchwały, a następnie poddał ją
pod głosowanie.

Przebieg głosowania :

Głosy oddane „za” –  12
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Głosy oddanie „ przeciw” - 1

Głosy „wstrzymujące się” -  0

Radni 12 głosami „za” , 1 głosem „przeciw” i 0 głosami „wstrzymującymi się” podjęli

Uchwałę  Nr XXXVIII/218/2017

w sprawie zmiany  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kętrzyn 
na lata 2017-2027 ( zał. Nr 2)

W głosowaniu nie brała udziału Radna Pani Agnieszka Roszig z powodu nieobecności na sali obrad.

Projekt uchwały w sprawie   zmian w budżecie gminy Kętrzyn na 2017 rok

Skarbnik Gminy Pani Krystyna Klisz wyjaśniła, iż projekt uchwały przewiduje zmiany planu wydatków
w dziale  600 Transport  i  łączność.  Zwiększa  się  plan wydatków o 58 000 zł  z  przeznazeniem na
udzielenie pomocy finansowej powiatowi kętrzyńskiemu na realizację inwestycji -  Przebudowa drogi
powiatowej nr 1709N Linkowo-Siemki oraz drogi powiatowej nr 1582N Tołkiny-Filipówka (droga woj.
nr 594) na odcinku Linkowo-Starynia. Ponadto zmienia się plan wydatków w dziale 700 - zwiększamy
plan  o  kwotę  8  760  zł  na  zadanie  inwestycyjne  zagospodarowanie  terenów  przybrzeżnych  nad
jeziorem Mój. W dziale 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zwiększa się plan wydatków
o kwotę 11 000 zł z przeznaczeniem na objęcie udziałów w spółce GPK. Te wszystkie zmiany odbywają
się  przy  jednoczesnym zmniejszeniu  planu  wydatków  o  kwotę  77  760  zł  na  realizację  zadania  –
przebudowa drogi gminnej na działce nr 108 w m. Karolewo.

Radny Pan Mirosław Tomasik poprosił o wyjaśnienie tej kwoty 11 000 zł dla spółki komunalnej.

Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz wyjaśniła, iż była podejmowana uchwała dotycząca przekazania
42 000 zł na udział własny spółki w zakupie pojemników do zbierania odpadów oraz zaplanowano
przekazanie 70 000 zł na remont śmieciarki. Na ostatniej sesji podniesiono udziały o kwotę 30 000 zł
na fakturę zaliczkową. Była wtedy deklaracja ze strony Rady, że udziały zostaną podniesione, kiedy
będzie  faktura  na  całość  naprawy.  Ta  faktura  opiewa  na  kwotę  80  989,35  zł,  więc  teraz  do
pierwotnego planu musimy dołożyć kwotę 11 000 zł.

Radny  Pan  Mirosław  Tomasik  zapytał  czy  kwota  80  000  zł  została  przeznaczona  na  remont  1
śmieciarki?

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski wyjaśnił, iż wyremontowano 1 śmieciarkę, ale nie zostały
wykonane wszystkie  niezbędne naprawy i  wymiany.  Z  najważniejszych rzeczy  pozostało  wymienić
opony, resor i instalację elektryczną kabiny. Kwota, która została wydana na remont dotyczy samej
zabudowy śmieciarki.

Radny Pan Mirosław Tomasik zapytał czy to oznacza, że jeszcze będzie potrzeba podniesienia udziałów
na dalszy remont śmieciarki.

Wójt  Gminy  Kętrzyn  Pan  Paweł  Bobrowski  odpowiedział,  że  jak  Radny  słusznie  zauważył,  może
zagłosować według uznania własnego lub mieszkańców.

Radny Pan Tomasz Rutkowski zapytał czy ta śmieciarka już jeździ.
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Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski wyjaśnił, iż należało ją ściągnąć, ponieważ zaszła potrzeba
pilnego odbioru odpadów na terenie gminy.

Radna Pani Agnieszka Roszig zapytała jakie jest planowane zadłużenie.

Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz odpowiedziała, iż planowane zadłużenie się nie zmieniło i wynosi
15 932 417 zł.

Radny Pan Mirosław Tomasik zapytał ile zaciągnęliśmy z planowanych kredytów.

Skarbnik  Gminy  Pani  Krystyna  Kalisz  powiedziała,  że  w  tej  chwili  mamy 1  295  000  zł  pożyczki  a
planujemy łącznie około 6 mln zł. Pani Skarbnik podkreśliła, że kredyty i pożyczki zaciągane są pod
inwestycje, które planujemy.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sienkiewicz odczytał projekt uchwały, a następnie poddał ją
pod głosowanie.

Przebieg głosowania :

Głosy oddane „za” –  12

Głosy oddanie „ przeciw” - 1

Głosy „wstrzymujące się” -  1

Radni 12 głosami „za” , 1 głosem „przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym się podjęli

Uchwałę Nr XXXVIII/219/2017

w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Kętrzyn na 2017 rok ( zał. Nr 3)

Projekt  uchwały    w  sprawie  podwyższenia  kapitału  zakładowego  Gminnego  Przedsiębiorstwa
Komunalnego Spółka z o. o. w Karolewie

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sienkiewicz odczytał projekt uchwały  a następnie poddał ją
pod głosowanie.

Przebieg głosowania :

Głosy oddane „za” –  13

Głosy oddanie „ przeciw” - 0

Głosy „wstrzymujące się” -  1

Radni 13 głosami „za” , 0 głosami „przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym się” podjęli

Uchwałę Nr XXXVIII/220/2017 
sprawie podwyższenia 
kapitału zakładowego 
Gminnego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego Spółka z o. o. w 
Karolewie (zał. Nr 4)
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Projekt uchwały w sprawie    zmiany uchwały Nr    XXXVII/217/2017 Rady Gminy Kętrzyn z dnia 13
lipca 2017 roku w sprawie   udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację
zadania inwestycyjnego pt. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1709N Linkowo-Siemki oraz drogi
powiatowej nr 1582N Tołkiny-Filipówka (droga woj. nr 594) na odcinku Linkowo-Starynia”   

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sienkiewicz powiedział, że uzasadnieniem do podjęcia tej
uchwały może być pismo, które wpłynęło w tej sprawie ze Starostwa Powiatowego w Kętrzynie w
dniu 25.08.2017 r., po czym poprosił Pana Wójta o wyjaśnienie.

Wójt  Gminy Kętrzyn  Pan Paweł  Bobrowski  wyjaśnił  zgromadzonym radnym,  iż  powiat  kętrzyński
otrzymał niższą kwotę dofinansowania na realizację tej inwestycji drogowej. W związku z tym zaszła
konieczność dokonania dopłaty wkładu własnego o kwotę 58 000 zł. Łączna kwota dofinansowania ze
strony gminy  wyniesie  358 000 zł. Wkład zwiększa tylko nasza gmina, ponieważ odcinek przez nią
przebiegający jest największy.

Radna  Pani  Agnieszka  Roszig  powiedziała,  że  zawsze  ma  na  uwadze  Koczarki  i  chciałaby  się
dowiedzieć czy w planach jest dokumentacja na modernizację tej drogi.

Wójt  Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski  wyjaśnił,  że potrzeby są ogromne i  wszędzie w miarę
możliwości będą te drogi 

Radna Pani Agnieszka Roszig powiedziała, że w planach mieliśmy 200 000 zł rocznie na remonty dróg
powiatowych, a już na te 2 drogi powiatowe dajemy 358 000 zł. Radna zapytała czy ktoś ma wiedzę
jakie kwoty zostały w tym roku przeznaczone na drogi powiatowe.

Skarbnik Gminy Pani Krystyna Kalisz odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy jeszcze żadne środki nie
zostały przekazane dla powiatu.

Radna Pani Agnieszka Roszig powiedziała, iż przypomina o drodze w Koczarkach.

Radna Pani Teresa Juchniewicz w imieniu nieobecnej na sali Radnej Beaty Bohdanowicz powiedziała,
iż  drogi,  których  dotyczy  projekt  uchwały  są  bardzo  istotne  dla  mieszkańców  i  zaapelowała  o
zagłosowanie za podjęciem tej uchwały.

Radny Pan Mirosław Tomasik powiedział, że w tamtej kadencji przygotowano wszystko po to by w tej
kadencji można było remontować drogi, zadłużenie było minimalne.

Wójt  Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski  powiedział,  iż  w okręgu Radnego Mirosława Tomasika
wykonano także drogę Gromki. Koszt: zakup płyt 9000 w zeszłym roku i ułożenie w tym roku koszt 11
000 zł.

Radna Pani  Agnieszka Roszig zauważyła,  że nasza gmina wciąż dokłada do inwestycji  na drogach
powiatowych, a np. powiat giżycki dokłada do remontu dróg gminnych. Zdaniem Radnej współpraca
powinna odbywać się w obie strony, a u nas wygląda to tak, że tylko my dokładamy do powiatu.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej  Sienkiewicz wyjaśnił,  że już wielokrotnie o tym mówił  i
informuje, że zamierza złożyć wniosek do budżetu powiatu o wykonanie w montażu 50/50 części
drogi gminnej  Karolewo – Wopławki.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sienkiewicz odczytał projekt uchwały  a następnie poddał ją
pod głosowanie.

Przebieg głosowania :

Głosy oddane „za” –  13
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Głosy oddanie „ przeciw” - 0

Głosy „wstrzymujące się” -  1

Radni 13 głosami „za” 0 głosami „przeciw” i 1 głosem „wstrzymującym się”  podjęli

Uchwałę Nr XXXVIII/221/2017

w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXXVII/217/2017 Rady Gminy 
Kętrzyn z dnia 13 lipca 2017 
roku w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej 
Powiatowi Kętrzyńskiemu na 
realizację zadania 
inwestycyjnego pt. 
„Przebudowa drogi 
powiatowej nr 1709N 
Linkowo-Siemki oraz drogi 
powiatowej nr 1582N Tołkiny-
Filipówka (droga woj. nr 594) 
na odcinku Linkowo-Starynia” 
(zał. Nr 5)

Projekt  uchwały w sprawie   zmiany Uchwały Nr  XXVI/118/2012 Rady Gminy Kętrzyn z  dnia  14
listopada 2012 roku w sprawie przyjęcia „Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kętrzyn”

Kierownik  Gminnego Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Kętrzynie  Pan  Robert  Trusewicz  wyjaśnił,  iż
proponowane są drobne zmiany w regulaminie. Do tej pory faktury do rozliczenia stypendium miały
być  składane  do  dnia  10  grudnia.  Obecnie  jest  propozycja  aby  ten  termin  wydłużyć  do  dnia  15
grudnia,  natomiast  w  drugim  okresie  rozliczeniowym  stypendia  miały  być  rozliczone  o  dnia  10
sierpnia, a proponujemy do dnia 31 lipca. Zdaniem pracowników GOPS jest to wystarczający termin.
Drugi  punkt regulaminu został  zmieniony,  ponieważ wcześniej  wnioski  były  kierowane do Wójta,
natomiast teraz należy kierować je do Kierownika GOPS. Wprowadzono także nowy, czytelny i łatwy
do wypełnienia druk, zgodny z tym co proponuje Ministerstwo.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sienkiewicz odczytał projekt uchwały  a następnie poddał ją
pod głosowanie.

Przebieg głosowania :

Głosy oddane „za” –  14

Głosy oddanie „ przeciw” - 0

Głosy „wstrzymujące się” -  0

Radni 14 głosami „za”  podjęli
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Uchwałę Nr XXXVIII/222/2017

w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXVI/118/2012 Rady Gminy Kętrzyn z 
dnia 14 listopada 2012 roku w 
sprawie przyjęcia „Regulaminu 
udzielania  pomocy  materialnej  o  
charakterze  socjalnym  dla  uczniów  
zamieszkałych  na  terenie  Gminy  
Kętrzyn” (zał. Nr 6)

Projekt uchwały w sprawie   zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii dróg gminnych.

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski wyjaśnił,  że chodzi o nadanie kategorii  dla drogi w m.
Łazdoje,  która  jest  obecnie  drogą wewnętrzną.  Jest  to  skrzyżowanie  prowadzące  do  oczyszczalni
ścieków. Ta droga jest planowana do przebudowy i nadanie kategorii powoduje, że zwiększamy ilość
punktów przy ocenie merytorycznej wniosku.

Radny Pan Mirosław Tomasik zapytał w którym miejscu przebiega ta droga.

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski pokazał Panu radnemu na mapie  przebieg w/w drogi i
wyjaśnił, iż  droga będzie przebudowana łącznie ze skrzyżowaniem.

Radny  Pan  Mirosław  Tomasik  zauważył,  że  jest  to  kolejna  inwestycja  w  Sołectwie  Wilkowo.  Był
chodnik  przy  drodze wojewódzkiej,  asfalt  do szkoły,  a  teraz droga w Łazdojach,  a  w Jeżewie  do
pompowni nie może autobus dojechać, nie mówiąc już o drodze w Marszewie.

Wójt  Gminy  Kętrzyn  Pan  Paweł  Bobrowski  powiedział,  iż  po  raz  kolejny  dziwi  się  słowom Pana
Radnego, na którego terenie zainwestowano w drogi przeszło 3 mln zł. Robiono drogę w Jeżewie,
będzie to realizowane do pompowni a od pompowni nie wystarczyło środków. Niestety nie mamy
możliwości zrobienia wszystkiego naraz.

Radny  Pan  Mirosław  Tomasik  powiedział,  iż  w  tamtej  kadencji  bardzo  oszczędzano,  żeby  Panu
Wójtowi przygotować grunt do inwestycji drogowych i dlatego w tej kadencji można te drogi robić.

Radna Pani Jadwiga Bazyluk powiedziała, że na terenie Radnego Pana Mirosława Tomasika poszło 3
mln zł na drogi, a w drugiej części gminy w Nakomiadach i Koczarkach nie dzieje się zupełnie nic.

Radna Pani Agnieszka Roszig powiedziała, że wielokrotnie składała wnioski do budżetu powiatu a do
tej  pory  nic  nie  zadziało  się  na  drodze  w Koczarkach.  Radna  przypomniała  także,  iż  kilkakrotnie
zwracała  się  na  sesjach  z  zapytaniem  do  Pana  Wójta  o  miejscowy  plan  zagospodarowania
przestrzennego.  Radna zapytała  czy  ruszyły  się  prace w tej  sprawie i  poprosiła  o  sprawdzenie w
protokołach z sesji kiedy była o tym mowa. Radna dodała, że mijają 3 lata jak rozpoczęła działania w
tej sprawie i nadal nie uczyniono tego cmentarza czynnym.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sienkiewicz odczytał projekt uchwały  a następnie poddał ją
pod głosowanie.

Przebieg głosowania :

Głosy oddane „za” –  14

Głosy oddanie „ przeciw” - 0

Głosy „wstrzymujące się” -  0
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Radni 14 głosami „za”  podjęli

Uchwałę Nr XXXVIII/223/2017

w sprawie zaliczenia dróg 
wewnętrznych  do  kategorii  dróg  
gminnych (zał. Nr 7)

Ad pkt 8-  Sprawy różne

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Andrzej  Sienkiewicz  udzielił  głosu  Prezesowi  Gminnego
Przedsiębiorstwa  Komunalnego  Sp.  z  o.o.  w  Karolewie,  który  wyjaśnił,  iż  spółka  przystąpiła  do
inwentaryzacji,  naprawy,  wymiany  i  mycia  wszystkich  pojemników  na  terenie  gminy.  Może  to
prowadzić  do  niepokoju  wśród  mieszkańców.  Prezes  poprosił  radnych  o  w  miarę  możliwości
wyjaśnianie  mieszkańcom,  że  są  to  czynności  prowadzone  obecnie  przez  spółkę,  a  każdemu  z
mieszkańców  pojemniki  zostaną  dostarczone.  Prezes  poprosił  także  o  zgłaszanie  sytuacji  braku
pojemników.  Prezes  GPK  Sp.  z  o.o.  w  Karolewie  Pan  Andrzej  Szczurko  poinformował  także
zgromadzonych, iż będą likwidowane gniazda.

Radny  Pan  Mirosław  Tomasik  zauważył,  że  gniazda  spełniają  swoją  rolę,  służą  mieszkańcom  i
domykają  system gospodarki  odpadami.  Trudno sobie  wyobrazić,  że  teraz  zostaną zlikwidowane.
Radny poprosił o skonsultowanie zamiaru likwidacji gniazd z radnymi i sołtysami.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sienkiewicz powiedział, iż gniazda obsługują czasami kilka
budynków i każdy zamiar likwidacji powinien być ustalony z mieszkańcami.

Prezes GPK Sp.  z  o.o.  w Karolewie Pan Andrzej  Szczurko wyjaśnił,  że nie wszystkie gniazda będą
likwidowane,  a   każdy przypadek jest  konsultowany z mieszkańcami bądź z zarządcami wspólnot
mieszkaniowych.  Tam,  gdzie  jest  potrzeba  utrzymania  gniazda,  tam  ono  będzie.  W  niektórych
miejscowościach  jak  np.  Jankowo  gniazdo  nie  jest  potrzebne  bo  każdy  z  mieszkańców  ma  swój
pojemnik, natomiast w miejscowościach takich Karolewo tych gniazd będzie więcej.

Wójt  Gminy  Kętrzyn  Pan  Paweł  Bobrowski  powiedział,  iż  planuje  się,  żeby  przy  zabudowie
wielorodzinnej gniazdo było przypisane do budynku. Mamy przykład Czernik, Karolewa, Nakomiad
gdzie przy gniazdach można znaleźć wszystko, jak np. opony rolnicze w Czernikach.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sienkiewicz zauważył, że utworzenie gniazd przy każdym
budynku wielorodzinnym może być technicznie niemożliwe z uwagi  na brak miejsca.

Radny Pan Mirosław Tomasik zapytał jakie będą pojemniki, bo teraz są dzwony, chodzi o miejscowość
Gałwuny.

Prezes GPK Sp. z o.o. w Karolewie Pan Andrzej Szczurko wyjaśnił, że dzwony zostaną zabrane przez
PGK Komunalnik do końca tego tygodnia. W ich miejsce pojawią się nowe pojemniki 1100 l z klapą,
zakupione przez GPK. W Gałwunach tylko jedna wspólnota będzie miała takie pojemniki, pozostali
mieszkańcy będą mieć pojemniki indywidualne.

Radny Pan Mirosław Tomasik powiedział, że mieszkańcy są tam przyzwyczajeni do gniazda, a i dla
spółki chyba lepiej przyjeżdżać do jednego gniazda niż do kilkunastu 120 litrowych pojemników.

Prezes GPK Sp. z o.o. w Karolewie Pan Andrzej Szczurko wyjaśnił, że chodzi o segregację. Odpady w
gniazdach powinny być segregowane a nie są, bo gniazdo jest niczyje, a spółka płaci za tonę. Przy
segregowanym plastiku jest to 5 zł za tonę, a przy odpadach niesegregowanych aż 240 zł plus Vat za
tonę w Sękitach. W Komunalniku kętrzyńskim jest drożej. Ceny oferowane przez miejski Komunalnik
znacznie wzrosły. W maju i czerwcu było to 160 zł za tonę, teraz jest 250 zł za tonę na każdej frakcji,
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260 zł za odpady zmieszane, gabaryty 500 zł za tonę. Prezes powiedział, że z miesiąca na miesiąc te
ceny się zmieniały.

Radny Pan Mirosław Tomasik powiedział, że Pan Prezes nie może oddawać odpadów zmieszanych do
sortowni odpadów selektywnie zebranych.

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski zauważył, że to nie jest tak, że nasza spółka nie może
oddać odpadów zmieszanych, tylko to miejski Komunalnik nie może ich przyjąć.

Prezes GPK Sp. z o.o. w Karolewie Pan Andrzej Szczurko ponownie poruszył temat podnoszenia cen
przez Komunalnik mówiąc, że wiosną stawka za gabaryty wynosiła 160 zł, a teraz jest to 500 zł.

Radny  Pan  Mirosław  Tomasik  powiedział,  że  Spytkowo  posiada  maszynę  do  mielenia  odpadów
gabarytowych i może warto rozważyć czy nie będzie to bardziej opłacalne.

Radna Pani Agnieszka Roszig zapytała Pana Prezesa dlaczego przy indywidualnych gospodarstwach
nie ma worków do segregacji.

Prezes GPK Sp. z o.o. w Karolewie Pan Andrzej Szczurko odpowiedział, iż worków nie było, ponieważ
był problem z zamówieniem. Chodziło też o wyprodukowanie matrycy do logo. Sukcesywnie te worki
będą dostarczane. Prezes dodał, że zbierane są pojemniki na terenie gminy i bardzo dużo- około 40%
pojemników  brakuje.  Nie  mamy  podstaw  do  odebrania  pojemników  na  które  nie  mamy
dokumentów, a mieszkaniec twierdzi, że  ich nie ma. Spółka teraz dostarczając pojemniki podpisuje z
mieszkańcami bezpłatne umowy użyczenia. Jeszcze nie zdarzyło się, żeby ktoś odmówił podpisania tej
umowy. Kilka osób nie podpisało dlatego, że mają swoje pojemniki, pozostali otrzymują od spółki.

Radny Pan Eugeniusz Szczurko powiedział, że gniazda trzeba ograniczyć, a zostawić tylko tam gdzie
się sprawdzają. W gniazdach jest bałagan, każdy wyrzuca co chce, a odpady nie są segregowane.
Jeżeli jest taka możliwość, lepiej mieć  swój pojemnik.

Radny Pan Mirosław Tomasik powiedział, że istotne jest też to jak te odpady będą odbierane. Jeżeli
każda frakcja osobno, to wszystko będzie w porządku, natomiast jeśli  mieszkańcy zobaczą, że do
jednej śmieciarki wrzucane są różne frakcje to wtedy będą pretensje i nie będzie segregacji.

Prezes GPK Sp. z o.o. w Karolewie Pan Andrzej Szczurko wyjaśnił, że odpady będą zbierane w danej
miejscowości w jednym dniu przez 3 śmieciarki. Jedna śmieciarka będzie zbierała 3 frakcje: papier,
plastik i szkło, które są łatwo wysegregowalne i  kosztują po 5 zł za tonę.

Radny Pan Mirosław Tomasik zwrócił uwagę, że o tym należy informować mieszkańców, że tak to
będzie zorganizowane i że RIPOK odbiera te 3 frakcje odpadów w jednej cenie. Jeśli mieszkańcy nie
będą tego wiedzieć, będzie zamieszanie i niepotrzebne emocje.

Prezes  GPK Sp.  z  o.o.  w Karolewie  Pan Andrzej  Szczurko wyjaśnił,  że  przy  podpisywaniu umowy
dzierżawy pojemników mieszkańcy są o tym informowani. Prezes poprosił także radnych o pomoc w
informowaniu  mieszkańców  o  sposobie  odbioru  odpadów,  gdyż  pracownikom  spółki  trudno
poinformować wszystkich.

Wójt Gminy Kętrzyn Pan Paweł Bobrowski wyjaśnił, że w początkowym okresie miały miejsce pewne
zawirowania,  ale  zostanie  to  już  niedługo  poukładane.  Teraz  ważne  jest  aby  został  sporządzony
harmonogram  odbioru  odpadów.  Radny  Pan  Mirosław  Tomasik  również  ma  rację  odnośnie
informowania mieszkańców o sposobie odbierania poszczególnych frakcji odpadów. Wójt dodał, że
wyremontować  trzeba także małą śmieciarkę. Wstępnie oszacowano koszty na 12 000 zł brutto.
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Radny Pan Mirosław Tomasik powiedział, że nie chce skarżyć się na długie oczekiwanie na odbiór
odpadów, ponieważ widzi jak duże jest zaangażowanie i że odpady odbierane są także w godzinach
popołudniowych.

Radny  Pan  Tadeusz  Ładosz  zapytał  do  kiedy  planowana  jest  całkowita  wymiana  pojemników  na
gminne. Radny zapytał także jak będzie z pojemnikami, gdzie w jego miejscowości jest jeden budynek
pięciorodzinny i obok jeden jednorodzinny i obecnie korzystają ze wspólnego gniazda.

Prezes GPK Sp. z o.o. w Karolewie Pan Andrzej Szczurko wyjaśnił, że jeśli wszyscy z tych mieszkańców
zgodzą się ażeby mieć wspólne gniazdo i wspólnie za nie ponosić odpowiedzialność to zostanie to
utrzymane.  W tej  chwili  mamy  inne  pojemniki  240  l,  360  l,  660  l  i  dostosowujemy je  do  ilości
mieszkańców zadeklarowanych w danym budynku.

Radny Pan Tadeusz Ładosz  powiedział,  że  wskazane byłoby przekazywanie  informacji  radnemu z
danego  okręgu  o  planowanym  terminie  wymiany  pojemników.  Ułatwi  to  także  przekazanie
stosownych informacji mieszkańcom, zwłaszcza jeżeli chodzi o budynki, które nie mają zarządcy.

Prezes GPK Sp. z o.o. w Karolewie Pan Andrzej Szczurko powiedział, że wprowadzone będą nowe
worki do segregacji z logo spółki. Worki będą przezroczyste na tyle, aby było widać co jest w środku. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sienkiewicz zapytał jak będzie z odpadami gabarytowymi.

Prezes GPK Sp. z o.o. w Karolewie Pan Andrzej Szczurko odpowiedział, że będą odbierane 2 razy do
roku.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Andrzej  Sienkiewicz  powiedział,  że  ludzie  często  nie  patrzą  na
terminy odbioru odpadów gabarytowych i wystawiają duże odpady pod śmietniki. Dobrze by było
gdyby te odpady były zabierane na telefoniczne zgłoszenie.

Radny Pan Tomasz Rutkowski  zapytał  co z  oponami,  które leżą przy gnieździe  w Czernikach.  Czy
zostaną zabrane?

Wójt  Gminy  Kętrzyn  Pan  Paweł  Bobrowski  odpowiedział,  że  w  jego  ocenie  nie  są  to  odpady
komunalne. Właśnie tak jest z gniazdem, że jest niczyje i mieszkańcy zostawiają tam wszystko, tylko
co dalej? Kto poniesie te koszty dojechania po te odpady, odebrania i wywiezienia? 

Sekretarz Gminy Pani Wioletta Dobrzańska poinformowała zgromadzonych, iż w związku z podjęciem
uchwały o utworzeniu funduszu sołeckiego w 2018 roku, w najbliższy piątek 01.09.2017 r. odbędzie
się spotkanie dla sołtysów, członków rad sołeckich oraz radnych dotyczące zasad funkcjonowania
funduszu sołeckiego, niezbędnych dokumentów, itp.

Wójt  Gminy  Kętrzyn  Pan  Paweł  Bobrowski  zaprosił  wszystkich  radnych  do  udziału  w  Dożynkach
Powiatowo-Gminnych, które odbędą się w dniu 17 września 2017 roku w Karolewie.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Andrzej Sienkiewicz zakończył dyskusję w sprawach różnych.

Na tym obrady zakończono. Protokół zawiera 12 stron i 7 załączników.

Protokołowała : Przewodniczący Rady Gminy

Joanna Posoch                         Andrzej Sienkiewicz
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